
Mäesuusatamise alakomitee koosolek 14.12.2022 kl 12.00 

  

Osalesid:  Urmo Vallner, Nils Kroon, Priit Pettai, Ranek Koni, Katrin Mesila 

Protokollis: Katrin Mesila  

 
Päevakord:  

Ülevaated vahepeal toimunust. 
1. Arengukava koos tööplaaniga (kuupäevad ja vastutajad). Täitke palun eelhääletusena Exceli 

fail Arengukavad kaustas. Nimeks „Eelmisest tegevuskavast ülekanduvad tegevused“. Küsimus 
– millised tegevused eelmisest arengukavast tuleks uude üle tuua. Urmo 

2. Vastustusindlustuse pakkumine ja litsentsipoliitika. Katrin 
3. Ettepanekud Suusaliidule kuuluva vara omamiseks ja haldamiseks. Ranek ja Nils 
4. FIS Children reglement  
5. Meedia uudis(t)e jõudmise teekond meediajuhile ja tema poolse töö kiirus 
6. MAK treenerite nõukogu põhimäärus, dok lisatud Dropboxi 

 
Ülevaated vahepeal toimunust.  
 
Alakomitee ühehäälne otsus: 
Juhatus vaatab tulevikus alarühma eelarve üle kord kvartalis.  

 
1. Arengukava koos tööplaaniga (kuupäevad ja vastutajad). Täitke palun eelhääletusena Exceli 

fail Arengukavad kaustas. Nimeks „Eelmisest tegevuskavast ülekanduvad tegevused“. Küsimus 
– millised tegevused eelmisest arengukavast tuleks uude üle tuua. Urmo 

 
Alakomitee ühehäälne otsus: 
Võtta vastu arengukava. Lisa 1. 
 

2. Vastutuskindlustuse pakkumine ja litsentsipoliitika. Katrin 
Katrin andis ülevaate tänasest vastutuskindlustusest, mida viimastel aastatel on 
võistluskorraldusel kasutatud. Alakomitee otsustas näidata pakkumist eksperdile ja küsida nõu. 
Hetkel ei ole korraldajatel nii kallist varustust, mida tuleks kindlustada.. Omavastutus on liiga 
suur – 500€. Kas sellel on üldse mõte? Kellade hind on ise sama. Tuleb täpsustada, kas 
kindlustus katab ka pealtvaatajate või korraldajate vigastusi rajalt väljasõidu korral. Otsustama ja 
võimaliku uue lepingu peame sõlmima kuu aja jooksul ja teeme otsuse e- hääletuse teel. 

 
3. Ettepanekud Suusaliidule kuuluva vara omamiseks ja haldamiseks.   

Vastutajad Ranek ja Nils 
Nils: Alexela sarjas kasutatakse ESL rajakeppe, neid on vaja ja need peavad jääma. Ettepanek 
oleks jagada ülejäänud kepid 3 kimpu – Põhja-Eesti, Lõuna-Eesti ja Kesk-Eesti vahel ja määrata 
vastutajad, anda klubide kasutusse tasuta, mitte müüa. Idee oli selles, et klubid ise 
manageeriksid oma varustust ja meie saaksime lisatööst, keppide parandamisest ja vara 
liigutamise kohustusest lahti. Uusi detaile me enam ei peaks juurde ostma, neid rajakeppe mis 
Alexela võistluste korralduseks vaja, peab hooldama ka edaspidi. 



 
Raneki ettepanek on rajakepid enampakkumisega klubidele maha müüa ja seda raha kasutada 
MMi kulude katmiseks 
 
Veiko: peaksime vara müügi teemat arutama hooaja lõpus. 
 
Kõik olid nõus, et Alexela korralduseks vajalikku varustust hoiame ja ka hooldame, selleks on  
lisaks rajakeppidele ka võrgud, rajapiirded jne.  Räägime hetkel vaid suurte 30mm rajakeppide 
saatusest. 
 
Urmo: Ootasime Ranekilt ja Nilsilt konkreetset kokkulepet, aga kuna tänaseks pole kokkulepet 
omavahel sõlmitud, siis järgmiseks koosolekuks palume otsust, et teada, mida me hääletame. 
Arutelu lükkub järgmiseks koosolekuks. 

 
4. FIS Children reglement   

 
Ranek: Ettepanek määrata FIS Children võistlustele minejad klubide ränkingu alusel. Teha  
klubide koosolek, kus omavahel lepitakse kokku kuhu keegi minna tahab. Klubide noortespordi 
edetabelis esimest kohta omav klubi saab valida esimesena jne. Väikesed klubid võiks suurtega 
liita või panna väikesed omavahel koostööd tegema. Tahaks, et oleks süsteem. 
 
Nils: Me panemegi juba väikesed suurtega kokku ja klubid teevad FIS Childrenil aastaid 
koostööd, küsimus selles kes seda lähetust haldab.  
Näiteks Vratna – koordineerib Ranek, ise võtab niipalju sportlasi kaasa kui soovib. Mina läheksin 
ise Soome Kia Tourile.  
 
Urmo: peab olema süsteem, mille järgi me otsustame. Kes töötab välja süsteemi? 
 
Alakomitee ühehäälne otsus: 
Reglementi hetkel pole ja hääletada ei saa. Kõik võivad teha konkreetse reglemendi ettepaneku. 
Ranekilt ja Treenerite Nõukogult küsime ettepanekud, vaatame üle ja siis arutame ka klubidega. 

 
5. Meedia uudis(t)e jõudmise teekond meediajuhile  

 
Vaja oleks teha konkreetne meediaplaan. 
Arutati kui suur peaks olema klubi treeneri ja/või sportlase vastutus uudise info edastamiseks.  
Kas on vaja saata ESL poolt info kõikidele klubidele ja sportlastele, kus on juhend selgitustega 
mida ja millal meediajuht uudise tegemiseks vajab. Info võiks tulla sportlaselt.  
 
Alakomitee ühehäälne otsus: 
Kinnitatud reglement, alakomitee protokolli lisa nr 2. 
 
 
 
 
 
 
 



6. MAK treenerite nõukogu põhimäärus, Veiko poolt koostatud dokument on lisatud Dropboxi 
 
Koostatud TN põhimäärus on sobilik. Veiko lisab käitumiskoodeksi juurde veel selgituseks, et 
need tulenevad FIS reeglitest, mäesuusakeskuste reeglitest ja klubide käitumiskoodeksist. 

 
Alakomitee ühehäälne otsus: 
Kinnitada mäesuusatamise Treenerite nõukogu põhimäärus. Lisa nr 3 

 
Koosolek lõppes kell 15.30 


